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1. Σχημάτισε θηλυκά ουσιαστικά σε -ια και -εια: 

 

αγγαρεύω → καλλιεργώ → 

δημιουργώ → κοινωνώ → 

διαρκώ → κολακεύω → 

δικαιολογώ → κυκλοφορώ → 

ενεργώ → λειτουργώ → 

επιθυμώ → προσπαθώ → 

ευλογώ → ομιλώ → 

ωφελώ → μελαγχολώ → 

πληροφορώ → δοξολογώ → 

ΘΥΜΑΜΑΙ: ΘΗΛΥΚΑ ΟΥΣΙΑΣΤΙΚΑ ΣΕ -ΙΑ ΚΑΙ -ΕΙΑ 

-ια (-ία, -ιά) Έχουν κατάληξη -ια και γράφονται με ι (γιώτα) τα θηλυκά ουσιαστικά που 

προέρχονται από:  

• αρσενικά ουσιαστικά σε -ος (π.χ. αρχηγός → αρχηγία) 

• αρσενικά ουσιαστικά -της (π.χ. γυμναστής → γυμνάστρια) 

• αρσενικά επίθετα σε -ος (π.χ. δύσκολος → δυσκολία) 

• ρήματα σε -ώ* (π.χ. αργώ → αργία) 

• ουσιαστικά (π.χ. σύννεφο → συννεφιά) 

 *τονίζονται στη λήγουσα (π.χ. μιλώ → μιλιά )ή στην παραλήγουσα (π.χ. φιλώ → φιλία) 

  

-εια (-εία, -ειά) Έχουν κατάληξη -εια και γράφονται με ει (έψιλον γιώτα) τα θηλυκά 

ουσιαστικά που προέρχονται από:  

• ρήματα σε -εύω/-εύομαι (π.χ. λατρεύω → λατρεία) 

• ρήματα σε -ώ* (π.χ. καλλιεργώ → καλλιέργεια) 

• επίθετα σε -ής, -ής, -ές (π.χ. ευγενής → ευγένεια) 

• επίθετα σε -ύς, -εία, -ύ (π.χ. ευθύς → ευθεία) 

 *τονίζονται στην προπαραλήγουσα (π.χ. βοηθώ → βοήθεια) 

 Εξαιρούνται: γειτονιά (γειτονεύω), ηγεμονία (ηγεμονεύω), περηφάνια 

(περηφανεύομαι), ξενιτιά (ξενιτεύομαι), ζήλια (ζηλεύω), δυσκολία 

(δυσκολεύω), προεδρία (προεδρεύω), κηδεμονία (κηδεμονεύω) 
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απεργώ → ευτυχώ → 

θεραπεύω → παντρεύω → 

κατασκοπεύω → αγγαρεύω → 

νηστεύω → κολακεύω → 

παιδεύω → φυτεύω → 

γοητεύω → συνοδεύω → 

γειτονεύω → ζηλεύω → 

προεδρεύω → δυσκολεύω → 

ξενιτεύομαι → περηφανεύομαι → 

αεροπόρος → διακοσμητής → 

νομάρχης → δειλός → 

αφελής → βιομήχανος → 

ήρεμος → συγγενής → 

προδότης → πολυτελής → 

ευσεβής → διαφανής → 

άξιος → διδάσκαλος → 

ειλικρινής → ευγενής → 

επιμελής → λεπτομερής → 

ασφαλής → συνεπής → 

ακριβής → ελεύθερος → 

κακός → υγιής → 

γεωργός → αντιπρόσωπος → 

ορειβάτης → έφορος → 

 

 

 

 


